
 

 
 

Importation/transhipment of preserved/stuffed animal specimen to/via Hong Kong 
 
We have no objection to the importation/transhipment of preserved/stuffed animal specimen 
to/via Hong Kong. No import permit is required for such importation. However, it is recommended 
that the consignment is accompanied by a veterinary certificate certifying the following, 
issued/endorsed by the relevant official veterinary authority of the Government in the country of 
export. 

 
1. The animal carcass(es) was/were derived from animals free from infectious diseases and 

in accordance with the standards as laid down by the World Organisation for Animal Health 
(OIE). 

2. The animal carcass(es) was/were properly treated or processed to kill any infectious or 
contagious organisms in the carcass(es). 

3. For transhipment, prior approval is obtained from the veterinary authority in the country of 
import for the importation of preserved/stuffed animal specimen. 

4. The preserved/stuffed animal specimen(s) was/were packed and sealed to prevent 
leakage in accordance with the International Air Transport Association (IATA) 
requirements. 

 
If the specimen(s) was/were derived from endangered species, the specimen(s) must be 
accompanied with a valid CITES permit issued by the CITES Management Authority of the 
exporting country/place. For more information, please visit our website at http://www.cites.org.hk 
or contact the Endangered Species Protection Division at 2150 6973. 
 
You are also reminded to seek the approval of the Port Health Office, Department of Health, 
Hong Kong for the importation of preserved/stuffed animal specimen. (Tel.: 3904 9333; email: 
port-ho@dh.gov.hk) 
 
 

 

經香港進口／轉口經防腐加工／剝製的動物標本 

經香港進口／轉口經防腐加工／剝製的動物標本並不須向本署申領入口許可證。但建議該批貨物附

有由出口國有關官方獸醫管理當局發出／加簽的獸醫證明書，以認證下列各點： 

1. 有關動物屍體來源自無傳染病的動物，並且依據世界動物衛生組織(OIE)所設定的標準處理。 

2. 有關動物屍體已經處理或加工，以殺死屍體上任何具傳染性或帶傳染病的生物體。 

3. 如屬轉口，須獲得目的地國家有關官方獸醫部門的事先批准。 

4. 有關經防腐加工／剝製的動物標本須妥善包裝及防止洩漏，並且依據國際航空運輸協會(IATA)

的標準處理。 

如有關標本來自瀕危物種，有關標本必須附有由出口國／地方《瀕危物種公約》管理當局發出的有

效《瀕危物種公約》許可證。有關進一步資料，請瀏覽本署網站 http://www.cites.org.hk 或聯絡瀕

危物種保護科：2150 6973。 

 

我們還希望提醒你在進口有關動物標本前，應先尋求香港衞生署-港口衞生處的批准(電話：3904 
9333；電郵：port-ho@dh.gov.hk)。 

                                                                 

 
 


